2019 gawpss - 04 st 25 shrall osilallislay s laisll o Joalggll dlra
Lpetl) filunay cibaa) slud Al £l
djmagy e .
ounaboumaza@hotmail.com «ilic — ,laa ol daals cApubiall aslally (358 A0S

2018/07/11 :J sl g s 2017/11/29 sdashal e ls 2017/01/10 :g)ay) fasts

ails

5)68 die D) e ) dpgalll LajSU Uil yshai ey 2014 diaw dio adeve LSSo lefum Lagalll sl 4/
Lalll LojY) 2des ) coli 1) Gla¥) desene 6 Dl G o 838 jere alhii Lgiug 2011 s 17
g (A Cinii LS cdaps Solbs ) deasil] (50 paind) G Ul Lk s Dl cupm Lol A/ 2L i
Al Lo5Y) g hesall ¢ Jpaall o lgil 5 lele 6 o205 il Jlsad] Jsa5 5aniall ae¥) (o dsisal) 4sasil]

ot a9 ibania aaf Al Lol spelaa A3 £ fuar cpeiiliad) ClalS))
The Armed Conflict in Libya: the Causes and the Efforts of Settlement

Abstract

The Libyan state has been facing an internal armed conflict since 2014, which is considered
as a dramatic development of the Libyan crisis that the country has been going through since
February 17, 2011 revolution and the fall of Muammar Gaddafi's regime.The study examines
the set of reasons that led to the complexity of the Libyan crisis to run the country into a cycle
of civil war threatening the failure of the state if it goes on without reaching quick solutions.
It also examines the settlement efforts made by the United Nations and the neighbouring
countries of Libya and their effectiveness in ending the armed conflict and resolving the
Libyan crisis.

Key words:. I nternal armed conflict, Libyan crisis, un Libya 's neighboring states.
Le conflit armé en Libye: les causes et les efforts de réglement

Résumé

La Libye est confrontée a un conflit armé interne depuis 2014 qui représente une évolution
dramatique de la crise qui a prévalu en Libye depuis la révolution du 17 février 2011. A cet
égard, |'étude examine les causes du conflit armé libyen (2014) qui menacent |'échec de |'Etat
s’il continue sans parvenir a des solutions rapides. Cette étude examine également les efforts
de I'ONU et des états voisins dans le réeglement du conflit armé libyen en particulier et la crise
libyenne généralement, et évalue I'efficacité de ces efforts pour parvenir a un reglement
global.

Mots-clés: Conflit armé interne, crise libyenne, I’onu, états voisins de Libye.
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